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پیشبینیارزشصعودیبیتکوین
انعطاف پذیری بیت کوین به افزایش احتمالــی ارزش ۸۵ هزار دلاری آن تا ماه 
دســامبر اشاره دارد. به گزارش ایسنا به نقل از بیزنس، بیت کوین در مواجهه با 
آنچه بسیاری از معامله گران پیش بینی کردند که چرخش بازار نزولی خواهد بود، 
 TD۹ قدرت قابل توجهی از خود نشان داده است. علیرغم تنظیم نزولی فروش
)شاخص تام دیمارک که معامله گران را قادر می سازد تا نقطه عطف را از طریق 
رقم های پی درپی و تکرار شده در یک روند صعودی/نزولی پیدا کنند( در نمودار 
هفتگی، این ارز دیجیتال ارزش خود را بالاتر از ســطح قیمت قابل توجه حفظ 
کرده که جرقه بحث در مورد حرکت صعودی قریب الوقوع را برانگیخته اســت. 
تجزیه و تحلیل فنی فعالیت اخیر بیت کوین، شکست سیگنال فروش اندیکاتور 
تی دی سکوئنشال )این شاخص توسط تام دیمارک برای کندل های ارز دیجیتال 
ایجاد شده است و برای تجزیه وتحلیل داده های قیمت به  منظور تعیین قدرت یا 
ضعف روند بازار و احتمال معکوس شدن روند استفاده می شود( را نشان می دهد. 
این سناریو یادآور الگوی مشاهده شده در سال ۲۰۲۰ است که در آن سیگنال 
نزولی قبل از افزایــش قابل توجه ارزش بیت کوین صورت گرفت. پویایی فعلی 
بازار نشــان می دهد که بیت کوین به طور بالقوه می تواند تا پایان ماه دسامبر به 
۸۵ هزار دلار و حتی ممکن است پس از آن به ۲۰۰ هزار دلار به ازای هر سکه 
برسد. اعتماد بازار بیشتر با تعدیل ابزار زمان بندی بازار تقویت می شود که اکنون 
نشان دهنده حمایت قوی تر در ۲۵ هزار دلار است که نسبت به سطح ۱۰ هزار 
دلار قبلی افزایش یافته است. این تجدید نظر احتمال کاهش قیمت در آینده به 
زیر این آستانه جدید را کاهش می دهد. ناهماهنگی فنی و شکست الگوی مثلث 
صعودی اغلب منجر به باز شــدن موقعیت های طولانی می شــود که به حرکت 
رونــد صعودی کمک می کند. مجموع ارزش بــازار جهانی ارزهای دیجیتال در 
حال حاضر ۱. ۳۹ تریلیون دلار برآورد می شــود که این رقم نسبت به روز قبل 
۰. ۹۰ درصد بیشــتر شده است. در حال حاضر ۵۱. ۴۵ درصد کل بازار ارزهای 
دیجیتال در اختیار بیت کوین بوده که در یک روز ۰. ۱۹ درصد کاهش داشــته 
اســت. حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته ۳۹. ۵۳ میلیارد 
دلار اســت که ۳۱. ۷۰ درصد کاهش داشته است. حجم کل در امور مالی غیر 
متمرکز در حال حاضر ۵. ۱۳ میلیارد دلار است که ۱۲. ۹۷ درصد از کل حجم 
۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون ۳۵. 
۴۲ میلیارد دلار اســت که ۸۹. ۶۱ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای 

دیجیتال را تشکیل می دهد. 

بازدیدوزیرصمتازغرفهکروز
درنمایشگاهتحولصنعتخودرو

عباس علی آبادی وزیر صمت در جریان بازدید از نمایشگاه تحول صنعت خودرو 
از غرفه محصولات کروز دیدن کرد و در جریان اخرین پیشرفت های این شرکت 
در ساخت قطعات فناورانه قرار گرفتبه گزارش مردم سالاریز آنلاین،وزیر صمت 
در این بازدید گفت: باید خودروســازان بتوانند از نظر فناوری پیشــرفت کنند 
تا بازار خودرو رقابتی شــود و روزی که بتوانیــم خودروهای خودمان را در بین 
بهترین های دنیا قرار دهیم؛ آن روز، موفقیت ما رقم خورده اســت. گفتنی است 
شرکت قطعه سازی کروز در سالیان اخیر موفق به ساخت قطعات پیچیده  سنسور 
اکسیژن، ایربگ و چراغ ها و. . . شده که داخلی سازی این قطعات پیچیده است. 
وزیر صمت در حاشــیه بازدید از غرفه محصولات گروه بهمن گفت: همه تلاش 
ما در وزارت صمت این است خودروسازان را حمایت کنیم تا در فناوری ساخت 
خودرو پیشــرفت داشته باشند. دستاوردهای شــرکت ماد آریا ویستا که پروژه 
داخلی ســازی صندلی های پیچیده خودرویی را دنبال می کند مورد توجه وزیر 
صمت قرار گرفت. داخلی سازی صندلی به دلیل فناوری های خاص آن و ارزبری 
زیاد سهم مهمی در تحولی آفرینی در صنعت خودرو دارد. علی آبادی از استارت 
و دینام های تولیدی شرکت ایسکرا اتوالکتریک نیز دیدن کرد. شرکت ایسکرا از 
شــرکت های زیر مجموعه کرور و از جمله قطعه سازانی است که پروژه داخلی 
سازی استارت و دینام را پیگیری می کند. نمایشگاه تحول صنعت خودرو از ۲۳ 
تا ۲۶ ابان ۱۴۰۲ در محل دائمی نمایشــگاه های تهران از ساعت ۸ تا ۱۵ برگزار 
شد. جدیدترین محصولات شرکت کروز در سالن ۲۷ در معرض دید علاقمندان 

قرار گرفته بود. 

رئیسکمیسیونصنایعمجلسدرحاشیهبازدیدازغرفهگروهبهمن:

عملکردبهمندرداخلیسازیقابلقبولاست
اکبر تالارپشتی، رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس می گوید: اجرای درست 
دستورات رهبری در اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی می توانست جهشی در صنعت 
خودرو ایجاد کرد این نماینده مجلس در حاشیه بازدید از غرفه محصولات بهمن 
در دومین نمایشــگاه تحویل صنعت خودرو گفت: تنها راه نجات اقتصاد ایران، 
رفع موانع پیش روی فعالان بخش خصوصی اســت و در ســالیان گذشته رشد 
بخش خصوصی علیرغم همه ســنگ اندازی ها و مانع تراشی ها قابل قبول است. 
به گزارش »مردم سالاری آنلاین«، تالارپشتی تلاش های گروه بهمن در داخلی 
ســازی محصولات تجاری و سواری را ارزشمند دانســت و گفت: »گروه بهمن 
به عنوان خودروســاز بخش خصوصی گام های موثری در داخلی سازی برداشته 
است. « اشاره رئیس کمیسیون صنایع به برنامه های گروه بهمن در داخلی سازی 
تولیدات خود اســت؛ طبق آمارهای این شرکت، سیر داخلی سازی محصولات 
بهمن در سالیان اخیر صعودی بوده است که اجرای پروژه ها منجر به رقابتی شدن 
قیمت محصولات بهمن در مقایسه با سایر رقبا شده است. این عضو کمیسیون 
صنایع مجلس، رفع موانع پیش روی بخش خصوصی را وظیفه دولت دانســت و 
بــا انتقاد از تداوم رویکرد های غلط و - به تعبیر رهبری- غرض ورزانه در مواجهه 
بخش خصوصی گفت: »دولت باید فضا را مهیا کند و نباید رقیب بخش خصوصی 
و فعالین اقتصادی باشــد. « این نماینده مجلس در ادامه با اشــاره به جایگاه و 
مشروعیت ایران در منطقه، از خودروسازان دعوت کرد تا برای ورود به بازارهای 
منطقه برنامه ریزی کنند. در ادامه رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: 
»ساختارها باید به نفع بخش خصوصی اصلاح شوند تا با کمترین هزینه بیشترین 

بازدهی را داشته باشد. «

کمبودخطوطلولهگازی
برایاقتصادآمریکاتهدیدکنندهشد

با وجود آنکه آمریکا در چند سال اخیر، به تولیدکننده بزرگ گاز طبیعی تبدیل 
شده اما فاقد خطوط لوله کافی برای انتقال این گاز از میادین تولیدکننده است. 
به گزارش ایســنا، آمریکا ظرف مدت چند ســال، به بزرگترین تولیدکننده گاز 
طبیعی تبدیل شــد و همچنین در میان سه صادرکننده بزرگ گاز طبیعی مایع 
)ال ان جــی( قرار گرفــت. تولید و تقاضا برای گاز در حال افزایش اســت و اداره 
اطلاعات انرژی آمریکا پیش بینی می کند که تولید آنها در سال میلادی جاری، 
به رکورد بالایی خواهد رســید. اما زیرســاخت های لازم برای رساندن این گاز 
از تولیدکننده به مصرف کننده، از رشــد تقاضا عقب مانده اســت. علت آن هم 
مخالفت های سیاسی اســت که طبق اعلام این صنعت، می تواند تاثیر منفی بر 
اقتصاد آمریکا داشــته باشد. ماه گذشته، یکی از مدیران ارشد شرکت حمل گاز 
ویلیامز به شــرکت »انرژی اینتلیجنس« گفت: قوانین نظارتی، توسعه ضروری 
شبکه خط لوله گاز کشور را سرکوب کرده است. وی تنها کسی نیست که چنین 
نظری دارد. وجود خطوط لوله برای خارج کردن محصول از میادین گاز شــیل 
ضروری اســت. این صنعت سال هاســت که از موانعی که بر سر راه خطوط لوله 
گاز جدید ایجاد می شود، شکایت دارد و همزمان، دولت بایدن بیزاری خود را از 
صنعت هیدروکربن پنهان نکرده است و دولت های ایالتی در برخی از بخش های 
آمریکا تلاش های خود را مضاعف کرده اند تا وابســتگی به نفت و گاز را کاهش 
دهند و در ایــن فرآیند، امنیت انرژی خود را به خطر انداخته اند. یکی از موارد 
معروف، خط لوله »افزایش عرضه شــمال شــرقی ویلیامز« بود که اندرو کومو، 
فرماندار نیویورک در سال ۲۰۲۰، با استناد به نگرانی های پیرامون تغییرات آب 
و هوایی مانع آن شد. در همان زمان، شرکت فعال در منطقه ای که خط لوله گاز 
از آنجا عبور می کرد، به دلیل ناکافی بودن عرضه، اتصالات جدید را متوقف کرد. 
این شرکت نیرو که شبکه برق ملی بود، اعلام کرد خط لوله جدید برای تضمین 
عرضه، بسیار مهم است. اما فرماندار نیویورک پاسخ داد یا گاز پیدا کند یا مجوزش 
را از دست خواهد داد. اکنون که برخی از شهرها و ایالت ها درباره ممنوعیت اجاق 
گاز صحبت می کنند و تعــدادی هم این ممنوعیت را اعمال می کنند، وضعیت 
چالش برانگیز برای صنعت گاز، مشــکل سازتر شده است. و برای اقتصاد آمریکا 
مشکلات بیشتری ایجاد کرده است. نابرابری بین تقاضا برای گاز و زیرساخت های 
لازم برای انتقال گاز از تولیدکننده به مصرف کننده، می تواند به مشــکلی برای 

اقتصاد کشور تبدیل شود. 

ارز دیجیتال 

خودرو 

انرژی

دو سال از عمر دولت سیزدهم همراه با حضور 
پرشمار فارغ التحصیلان دانشگاه امام صادق)ع( 
بر مسندهای اجرایی کشــور در حالی سپری 
شد که اقتصاد همچنان با بحران های متعددی 
دست و پنجه نرم می کند و برنامه های اعلامی 
دولت نیز در قد و قامت برنامه باقی مانده اند. به 
گزارش خبرآنلاین، آنها که شعار حل مشکلات 
بورس را می دادنــد و معتقد بودند بدون هیچ 
تلاشــی با تغییر دولت روحانی نــرخ تورم با 
کاهش چشمگیر پانزده درصدی روبرو می شود، 
حالا اما در صدد عددســازی و ارائه آمارهایی 
هستند تا به جای آنکه از بهبود شرایط کنونی 
ســخن بگوید، حکایت از بدتر بودن شــرایط 

پیشین داشته باشد. 
احســان خاندوزی که بارهــا در مصاحبه های 
مطبوعاتــی خــود دولــت روحانــی را دولت 
پیرمردها خطاب کرد و تنها استنادش به جوانی 
دولتی بود که در آن حضور یافته بود، حالا جز 
استناد به بدتر بودن وضعیت پیشین چیزی در 
دســت ندارد. وزیر امور اقتصادی و دارایی که 
پیش از حضور بر مسند وزارت، نماینده تهران 
بود و عضوی از اعضای پرشمار فارغ التحصیلان 
دانشــگاه امام صادق)ع( در دولت ســیزدهم، 
نتوانسته است شعارهایش را در زمان دریافت 

رای اعتماد محقق نماید. 
او در سخنرانی خود در جلسه رای اعتماد وعده 
داده بود  برای ســهامداران خرد تجربه مثبتی 
ایجاد می کند تا افزایش نقش بازار ســرمایه را 

داشته باشد. از مهار تورم گفته بود و هماهنگی 
تیــم اقتصادی کابینه و البته امید نبســتن به 
کدخدا، به میدان آوردن مردم. حالا اما نه تنها 
تورم بی دلیل پانزده درصد کاهش نداشته است 
بلکه نگاهی به شــاخص بورس نشان می دهد 
بحران این بازار با وجود عقب ماندگی شــدید 
از تورم تنها به واســطه ی نامساعد بودن حال 
اقتصاد ایران همچنان پابرجاست. تورم مساله 
حل نشــده اقتصاد ایران نیز در سطوح بالاتر 
از چهــل درصد قرار دارد و همین امر نشــان 
می دهد وزارت امور اقتصادی و دارایی نتوانسته 

است به این وعده عمل کند. 
اعتراف مهم رئیس ســازمان برنامه و بودجه به 
کسری بودجه در شرایطی که وعده داده شده 
بود تا کسر بودجه از راه های غیر تورم  زا جبران 
شــود، مورد دیگری است که در کارنامه کاری 
وی ثبت اســت. اختلاف احســان خاندوزی با 
سایر اعضای تیم اقتصادی دولت البته به واسطه 
آن رخ داد که این تیم از همان ابتدا ناهمگون و 

غیر متشکل انتخاب شده بودند. 
اختلافــات وی بــا میرکاظمــی اولین رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه در دولت ســیزدهم 
و اختــلاف اخیر وی با بذرپاش بر ســر حرف 
غیرمنطقــی وزیــر راه و شهرســازی بــرای 
ســهمیه ای کردن فولاد و سیمان و خروج این 
دو کالا از بورس و... همگی نشــان می دهد بر 
خلاف تصور خاندوزی دولت ســیزدهم دولتی 
همگون و یک پارچه نبوده است. البته عملکرد 

وی در میــان همکاران دیروز و ســابق وی در 
مجلس نیز منتقدان فراوانی دارد به طوری که 
هــر هفته یکی از بالاترین آمار تذکرات متعلق 
به احسان خاندوزی است. بررسی ها نشان می 
دهد تنها در یک هفتــه ۲۹۶ نماینده به وزیر 

اقتصاد تذکر دادند.
 افزایش نرخ دلار، ماندگاری تورم در محدوده 
بالاتر از چهل درصد، رسیدن قیمت گوشت به 
بیش از پانصد هزار تومان در هر کیلو و قیمت 
مرغ به بیش از هشتاد هزار تومان در هر کیلو 
در کنار نبود چشم انداز روشنی برای مهار تورم، 
همگی نشان می دهد شــرایط اقتصادی برای 
خانوارها دشــوارتر از قبل است . این مدعا در 
ســخنان فعالان اقتصادی در خصوص سقوط 
آزاد مصرف اقــلام پروتئینی و... و رکود حاکم 
بر بازار و کاهش شدید خرید ملک و خودرو و... 

قابل اثبات است. 
برنامه ای که 

شبیه برنامه توسعه نیست
معاون دیــروز خاندوزی که امروز بر مســند 
ســازمان برنامه و بودجه تکیه زده است نیز از 
دیگر دانش آموختگان دانشــگاه امام صادق)ع( 
اســت. داوود منظور که پیش تر در ســازمان 
امور مالیاتی مســند ریاست را بر عهده داشت 
حالا مســئولیت سازمانی را بر عهده گرفته که 
بســیاری از کارشناسان آن را طراح و پرچمدار 
اقتصــاد ایران می دانند. آنچــه در قالب برنامه 
هفتم توسعه از ســوی این سازمان به مجلس 

شــورای اســلامی ارائه شده اســت، برنامه ای 
است که بسیاری از کارشناسان آن را برنامه ای 
توســعه ای ارزیابی نمی کنند. فرشــاد مومنی، 
اقتصاددان و تئوریسین توسعه با توجه به نبود 
اسناد پشتیبان این برنامه، آن را فاقد محتوایی 

متناسب با توسعه می داند. 
وی با هشدار جدی درباره کیفیت پایین سند 
برنامه هفتم توسعه که آن را تا حد یک شوخی، 
تنزل می دهد، گفت: تنها یکی از نقدهای جدی 
این است که در این ســند هیچ حرفی درباره 
صنعت ســاخت و محیط زیست و بحران ها و 
نگرانی های مردم، خام فروشی و آشفتگی ها و. 
. . وجود ندارد؛ حال آنکه می گوید ســه برنامه 
قبلی شکســت خورد و اکنون هیچ عبرتی از 
شکست آن سه سند وجود ندارد و اتفاقا بدتر از 

آن هم سه سند عمل شده است!
حســین راغفر نیز معتقد است: »برنامه هفتم 
جهت گیری مشخصی دارد و یک برنامه کاملا 
نئولیبرالی است. این برنامه همه  مسئولیت های 
اجتماعی حاکمیــت در قانون اساســی را به 
بخش خصوصی واگذار کرده و به صراحت بیان 
می کند که نیــروی کار، اهمیتی ندارد و اصل 
قضیه دست کارفرماست، بنابراین نیروی کاری 
که فارغ التحصیل می شود باید با نصف حداقل 
حقوق استخدام شود و عملا ترغیب نیروی کار 

به مهاجرت از کشور است.« 
مهدی پازوکی نیز بر این عقیده اســت نتیجه 
اجرای برنامه هفتم کوچک شدن سفره مردم 

و کاهش شــمار افراد حاضر در طبقه متوسط 
است. 

از تحریم خوب تا تحریم بد
عبدالملکی دیگر مردی است که ابتدا بر مسند 
وزارت تعــاون، کار ور فاه اجتماعی تکیه زد و 
با شعار شــفافیت وارد میدان شد اما در عمل 
در دوران وزارت وی نــه تنهــا پیچیدگی های 
مدیریتی شســتا و دیگر ســازمان های مشابه 
وی از میــان نرفت بلکه بحــران پیچیده تری 
در این فضــا رخ نمود. او که مدعی جایگزینی 
هزار جوان حزب اللهی بر مســند مدیریت بود، 
در نهایت کمتر از یک سال در این سمت دوام 
آورد و در دوران وی مشــکلات صندوق هــای 
بازنشستگی بیشتر از قبل شد . پیش از رسیدن 
به صندلی وزارت مدعی بود افزایش قیمت دلار 
هیچ ربطی به تحریم ندارد و آمریکاآن قدر ایران 
را تحریم کند تا خفه شود اما حالا در تازه ترین 
اظهارات خود گفته است که اگر تحریم نبودیم، 
در نقل وانتقــالات مالی و بانکی با مشــکلی 
مواجه نمی شدیم. دبیر شــورای عالی مناطق 
آزاد پیش از این نیز در ســخنانی خبر از ورود 
امارات به مناطق آزاد بــرای صد میلیارد دلار 
ســرمایه گذاری و عطش و اشتیاق چین برای 
حضور در ایران و . . . ســخن گفته بود، اتفاقی 

که در عمل هنوز محقق نشده است. 
حضور بر مسند قانونی
 با حکمی غیرقانونی

میثــم لطیفی ، دیگر دانش آموخته دانشــگاه 
امام صادق)ع(، عهده دار ریاست سازمان اداری 
و استخدامی اســت. مرداد ماه امسال بود که 
لطیفی با اظهار نظــری عجیب و جنجالی در 
خصوص تعداد فرودگاه های آلمان بر سر زبان ها 
افتاد. معاون معــاون رئیس جمهور در ادعایی 
عجیب گفته بــود: آلمان فقط ۵ فرودگاه دارد 

ولی ما ۵۰ فرودگاه داریم. 
این ادعا در حالی مطرح شده که کشور آلمان 
بیش از ۶۲ فرودگاه فعال و ۳۰ فرودگاه نظامی 
دارد. در عین حال شانزدهم تیر ماه یعنی بیش 
از یک ماه پیش، خبری عجیب با این مضمون 
در فضای رسانه ای کشــور به سرعت پیچید: 
»حکم انتصاب معــاون رئیس جمهور و رئیس 
سازمان اداری و استخدامی کشور ابطال شد.« 
سوم مرداد اما علی بهادری جهرمی، سخنگوی 
دولت اعــلام کرد: پس از صــدور رأی هیأت 
عمومــی دیوان عدالــت اداری در مورد رئیس 
سازمان اداری و اســتخدامی، از آنجا که رأی 
دیوان بر مبنای ایراد به مأموریت میثم لطیفی 
از دانشــگاه امام صادق)ع( صادر شــده بود، با 
تدبیر اتخاذشــده، مأموریت وی از دانشگاه به 
دولت منتفی و سپس با انعقاد قرارداد کار معین 

رابطه اداری او با دولت برقرار شد. 
او افزود: با لحاظ تغییر عنوان و منتفی شــدن 
موضوع و مانع قانونی مذکــور در رأی صادره 
مجددا مقرر شــد میثم لطیفی در سمت قبلی 

انجام وظیفه کند.
 نگاهــی به وضعیــت اقتصادی ایران نشــان 
اموختگان  می دهت حضور پرشــمار دانــش 
دانشــگاه امام صادق)ع( در مشــاغل حساس 
اقتصادی و مدیریتی تا کنون نتیجه خوشی به 

همراه نداشته است. 
مساله اینجاست که باید دید آیا آنها که با فرمان 
همه چیز امکان پذیر اســت آمده اند در این دو 
سال پیچیدگی  های مدیریتی را درک کرده اند؟ 
سید حمید حسینی عضو هیات نمایندگان اتاق 
بازرگانی معتقد است این تیم به لحاظ نداشتن 
تجربه اجرا معتقد بودند که می شود مشکلات 
را به ســادگی حل کرد و حــالا در مقام عمل 
تجربه اندوخته اند. متوجه شده اند دیگران هم 
خواستند اما نشد. تجربه ای که تا امروز بهایی 

سنگین برای اقتصاد ایران داشته است. 

طبق اعلام مرکز آمار، در تابســتان امسال در 
میــان اقلام گاوداری های صنعتی در کشــور، 
کمترین تورم ســالانه مربوط به شیر با ۴۷,۲ 
درصــد و بیشــترین تورم ســالانه مربوط به 
گوساله نر زیر چهار ماه با ۱۰۸. ۶ درصد بوده 
اســت. به گزارش ایســنا، در تابستان ۱۴۰۲  
شاخص قیمت تولیدکننده بخش گاوداری  های 
صنعتی برابر با ۱۳۳۷,۳ بوده  است که نسبت 
به فصــل قبل )تورم فصلــی( ۱۴. ۶ درصد و 
نسبت به فصل مشــابه سال قبل )تورم نقطه 
به نقطــه( ۵۴. ۹ درصد افزایش یافته اســت. 
همچنین میانگین شاخص چهار فصل منتهی 
به فصل جاری نیز نسبت به دوره مشابه سال 
قبل )نرخ تورم ســالانه( ۶۱. ۲ درصد افزایش 
یافته  اســت.  در این مدت تغییرات شــاخص 
قیمت تولیدکننده بخش گاوداری های صنعتی 
نســبت به فصل قبل )تــورم فصلی( به ۱۴,۶ 

درصد رسید که در مقایسه با همین اطلاع در 
فصل قبــل )۱۹. ۶ درصد(، ۵. ۰ واحد درصد 
کاهــش دارد. در میان اقلام گاوداری صنعتی، 
کمترین تورم فصلی مربوط به »شــیر« )۴,۳ 
درصد( و بیشترین آن مربوط به » گاو تلیسه« 

)۴۱,۴ درصد( است. 
افزایش تورم نقطه به نقطه

در فصل تابســتان۱۴۰۲  تغییرات شــاخص 
قیمت تولیدکننده بخش گاوداری های صنعتی 
نسبت به فصل مشابه سال قبل )تورم نقطه به 
نقطه( به ۵۴,۹ درصد رسید که در مقایسه با 
همین اطلاع در فصل قبل )۴۵. ۷ درصد(، ۹. 
۲ واحد درصد افزایش داشته  است. به عبارتی، 
میانگین قیمت دریافتی توسط تولیدکنندگان 
محصولات گاوداری های صنعتی به ازای تولید 
قلم های خود در داخل کشور، در فصل تابستان 
۱۴۰۲ نسبت به فصل تابستان سال قبل ۵۴. ۹ 

درصد افزایش دارد. در بین اقلام گاوداری های 
صنعتی، کمترین تــورم نقطه به نقطه مربوط 
به قلم »شــیر« )۲۴. ۳ درصد( و بیشترین آن 
مربوط به قلم »گوساله نر زیر چهار ماه« )۱۷۳. 

۱ درصد( است.
 تغییرات میانگین شاخص قیمت تولیدکننده 
محصــولات گاوداری های صنعتــی در داخل 
کشور در چهار فصل منتهی به فصل تابستان 
۱۴۰۲  نســبت به مدت مشابه در سال قبل به 
۶۱,۲ درصد رسید که نسبت به همین اطلاع 
در فصل قبل )۶۶. ۵ درصد(، ۵. ۳ واحد درصد 
کاهش نشان می دهد. بررسی شاخص قیمت 
صنعتی  گاوداری های  محصولات  تولیدکننده 
کشور در تابســتان ۱۴۰۲ نشان می دهد که 
عدد شاخص در همه استان  ها نسبت به فصل 

قبل با افزایش روبرو بوده است. 
بیشــترین میزان افزایش مربوط به اســتان 

خوزســتان با ۳۹,۵ درصــد و کمترین میزان 
افزایش مربوط به استان گیلان با ۲. ۹ درصد 
است. مقایسه شــاخص کل استان ها در فصل 
جاری نســبت به فصل مشابه سال قبل نشان 

می  دهد که بیشــترین درصد تغییر مربوط به 
استان خوزستان با ۱۲۹,۳ درصد )افزایش( و 
کمتریــن آن مربوط به اســتان البرز با ۳۰. ۲ 

درصد )افزایش( است. 

مروریبرعملکردچهارامامصادقیشاخصدرتیماقتصادی

مدعی کاهش 15درصدی تورم در تیررس انتقادات
امام صادقی ها با اقتصاد ایران و سفره مردم چه کردند؟

مرکزآماراعلامکرد

ثبتکمترینتورمبرایشیروبیشترینتورمبرایگوشتگوساله

معــاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
گفــت: زمانی بــا اعمــال تحریم هــای ظالمانه ورود 
ماشین آلات مورد نیاز در صنعت طلا و جواهر به کشور 
با مشــکل مواجه بود ولی اکنون این تحریم ها را بی اثر 
کرده ایم و به همان کشــورهای تحریم کننده ماشین 
آلات صنعتی دقیق تر و بهتر می فروشیم که این افتخار 
بزرگی برای ماست البته در این زمینه بدون همراهی 
این صنف کســب چنین موفقیت هایــی ممکن نبود. 
محمدمهــدی برادران در اولین همایش ملی توســعه 
صادرات مصنوعات طلا، جواهر، نقره، گوهرســنگ و 
صنایع وابســته در تبریز، افزود: صنعت طلا و جواهر 
علاوه بر پیشینه زیاد، آینده درخشانی دارد چرا که این 

صنعت ظرفیت خوبی برای توسعه دارد. 
وی نخســتین فرصت بهبود در حوزه طلا و جواهر را 
وجود انسان های موفق و بزرگ دانست و گفت: در حال 
حاضر بسیاری از صنایع مشکل مالی و تسهیلاتی دارند 

ولی فعالان این هنر صنعت توانمندی خوبی دارند. 
معــاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
اظهــار کــرد: وجــود انجمن های تخصصــی فرصت 
مغتنمی اســت چرا که در کنار اتحادیه ها، انجمن های 
تولیدکننــدگان و صادرکنندگان ظرفیت خوبی دارند 
و خوشــبختانه اتحادیه ها و انجمن های این حوزه در 

کنار یکدیگر هستند. برادران با اشاره به برآورد ذخیره 
۳۰ تنی طلا در آذربایجان شــرقی گفت: بســیاری از 
زیرســاخت ها مانند کارخانه های فعال در این صنعت، 
ماشین آلات صنعتی و بازار مناسب در این حوزه وجود 
دارد که باید از این ظرفیت ها استفاده شود و به سمت 

تولید انبوه حرکت کنیم. 
وی با اشاره به اهمیت اتصال صنایع کوچک به یکدیگر 
گفت: وزارت صمت از تمام صنایع به ویژه صنایع بزرگ 

حمایت می کند. 
معــاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
به تدوین برنامه های راهبردی در صنعت طلا و جواهر 
اشــاره کــرد و گفت: مــلاک ما در این حــوزه اتخاذ 
برنامه های راهبردی اســت که به صورت مستمر تمام 
اقدامات انجام شده در این مسیر را پیگیری می کنیم. 
برادران ادامه داد: موضوع تســهیل واردات و صادرات 
در حوزه طلا و جواهر کار بزرگی بود که البته موضوع 

واردات شمش را نیز حل کردیم. 
وی با بیــان این که در حال حاضــر نزدیک به ۹ تن 
واردات طلا با تعرفــه گمرکی صفر داریم، تاکید کرد: 
تعادل در واردات و صــادرات و تامین مواد اولیه مورد 
نیاز موجب شــده کمبودی در بازار طلا وجود نداشته 

باشد و آرامش کامل در این حوزه برقرار شود.  

برخی از مســافران در فرودگاه ها می گویند وقتی وارد 
کشور می شوند، گمرک چمدان آنها را بررسی می کند 
و از کالاهای لوکســی که در چمــدان دارند، عوارض 
می گیــرد؛ به نحوی کــه برخی مجبور بــه پرداخت 
هزاران دلار عوارض شــده اند! ورود به فــرودگاه امام 
همانــا و بازرســی از چمدان ها و دریافــت عوارض از 
کالاهای موجود در چمدان همان؛ این جمله ای است 
که بسیاری از مسافران پروازهای خارجی به خصوص 
آنهایی که از مقاصد اروپایی به ایران سفر کرده اند؛ آن 

را بیان می کنند. 
به گــزارش اقتصادآنلاین، مســافران فــرودگاه امام 
خمینی)ره( می گویند: وقتی به کشــور وارد می شوند، 
گمــرک چمدان هایشــان را باز می کنــد و برخی از 
کالاهــای درون چمدان را لوکس تشــخیص می دهد 
و حتی تــا ۱۲۰۰ دلار هم از آنــان عوارض می گیرد. 
بررســی های میدانی خبرنگار اقتصاد آنلاین از گمرک 
فرودگاه امام )ره( نیز حاکی از صحت این موضوع است؛ 
البته روایت و حکایت گمرک کمی با روایت مسافران 
تفــاوت دارد. یک منبــع آگاه در گمــرک جمهوری 
اســلامی ایران با تایید اینکه برخی مسافران عوارض 
کالاهــای ورودی خود را به گمرک مــی پردازند، به 
خبرنگار »اقتصــاد آنلاین« می گوید: این خبر صحت 

دارد؛ اما کاری به خانواده ها و چمدان هایشــان نداریم. 
تنها برخــی از مجردها را به صورت رندوم، بازرســی 
می کنیم و در صورتی که کالای لوکسی در چمدانشان 
باشــد، باید حقوق ورودی آن را بپردازند. او ادامه داد: 
ما حتی کاری با مســافران پروازهــای اروپایی و غیره 
نداریم و تنها چمدان برخی از مسافران را که از ترکیه 
و امارات می آیند، بازرسی می کنیم و اگر کالای لوکسی 
در چمدانشــان وجود داشته باشد، باید عوارض دهند. 
موضوعی که البته از ســوی مســافران رد می شود و 
بیشــتر گویا گریبان مســافرانی را می گیــرد که با 
ایرلاین های متفاوت از اروپا به ایران آمده اند. اما یکی 
از مسافرانی که مشمول این عوارض شده، خانم مسنی 
است که همراه با همسرش، از لندن به ایران می آمد و 
مجبور شده برای کالاهای چمدانش ۹۰۰ دلار عوارض 

بپردازد. 
البتــه گمرک می گوید دلار برای ایــن عوارض با نرخ 
۳۷ هزار و ۵۰۰ تومانی محاســبه می شود. حالا دقیقا 
مشخص نیســت ملاک گمرک برای لوکس تشخیص 
دادن کالای موجــود در چمــدان و میــزان هزینه ای 
که فرد باید بپردازد چیســت؟ حتی مشخص نیست 
چرا برخی افــراد را انتخاب می کنند و از آنان عوارض 

می گیرند؟ و این کار چه مبنایی دارد. 
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